
 

 خسارت 1400 میلیاردی سیل 
در سیستان و بلوچستان

مدیرکل بحران استانداری سیستان و بلوچستان گفت: 
برآورد اولیه از خسارات ناشی از سیل به 1400 میلیارد تومان 
رسیده که بیش ترین خسارات در حوزه راه و پس از آن در 
کرد:  کشاورزی است. مجید محبی، خاطر نشان  بخش 
تمامی راه های ارتباطی اصلی بازگشایی شده و تعدادی از 
راه های روستایی به علت بالا بود سطح آب رودخانه ها، 
مسدود است.  او افزود: چندین پل تخریب شده و یا آسیب 
دیده اما محورهای ارتباطی بازگشایی شده است.  محبی 
عنوان کرد: تمامی مشکلات ناشی از سیل در حال بررسی 
کنون هیچ محور مسدودی نداریم.  او افزود:  است و هم ا
از آنجا که سامانه بارشی جدید از فردا دوباره فعال خواهد 
شد، بالا آمدن آب رودخانه ها و انسداد راه ها را خواهیم 
کنان مناطق دشتیاری و حوزه  داشت و هشدار می دهیم سا
جنوب در حاشیه رودخانه ها تردد نکنند. زیرا ممکن است 
اداره هواشناسی هشدار قرمز صادر کند.  به گفته مدیرکل 
کنان  گر منازل سا بحران استانداری سیستان و بلوچستان: ا
مناطق جنوب استان تحت پوشش بیمه حوادث طبیعی 
ساختمان باشد و سیل به این منازل آسیب رسانده باشد 
قطعا رسیدگی های لازم انجام و خسارت ها پرداخت خواهد 
شد.  محبی عنوان کرد: تمام آمادگی های لازم برای حل 
مشکلات مردم وجود داره و تمامی دستگاه های امدادی 

پای کار هستند. 

چراغ سینمای رامسر روشن شد
سالن قدیمی و میراثی سینما تئاتر رامسر که دی 1۳۹۸ 
براثر آتش سوزی تقریباً به طور کامل تخریب شده بود با اجرای 
عملیات مرمت و بازسازی بر اساس نقشه اصلی و با نظارت 
میراث فرهنگی دوباره به حالت اولیه برگشت.  حسین ایزدی، 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی مازندران 
گفت: بنای سینما تئاتر هتل رامسر که چند سالی دغدغه 
همه خصوصاً مردم خونگرم رامسر بود، بهره برداری شد.  او 
روند دوباره سازی بنای تاریخی سینما تئاتر هتل رامسر را 
فنی، اصولی، علمی و هنرمندانه توصیف کرد و افزود: پس 
از آسیب های وارده در سال ۹۸ به این اثر خاطره انگیز شاید 
کمتر کسی فکر می کرد این یادمان تاریخی و خاطره انگیز 
دوباره سازی شود در ابتدا قرار بود بنای جدید احداث شود، 
خوشبختانه با پیگیری های مردم و اداره میراث فرهنگی 
رامسر و برای احقاق حق همشهریان این بنا مرمت و باز زنده 
سازی شد و سالن خاطره انگیز سینما تئاتر هتل رامسر دوباره 
به جاذبه های شهری این شهرستان گردشگر پذیر بازگشت. 
صنایع دستی  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
مازندران بافت تاریخی فرهنگی رامسر را بسیار ارزشمند 
دانست و گفت: صدمه به هرکدام از این آثار تاریخی که عناصر 
اصلی بافت تاریخی هستند می تواند بسیار مخرب باشد و 
در همین راستا تلاش اداره میراث فرهنگی رامسر در جهت 
حفاظت از این یادمان ها به پایداری این بافت باارزش ختم 

خواهد شد. 

لرستان قطب  شیلاتی کشور است 
مدیرکل شیلات لرستان گفت: لرستان یکی از قطب های 
شیلاتی کشور محسوب می شود.  کیارش بیرانوند، اظهار کرد: 
لرستان به دلیل وجود رودخانه دائمی و پر آب و همچنین 
اقلیم مطلوب، از ظرفیت بالایی در امر پرورش ماهیان 
سردآبی و خاویاری برخوردار است.  او افزود: ماهیان تولیدی 
ع پرورش و تولید در سطح استان لرستان از کیفیت  در مزار
بالایی برخوردار است.  این مسئول با بیان اینکه صنعت 
شیلات نه تنها در زمینه امنیت غذایی بلکه در معیشت مردم 
هم موثر است، اضافه کرد: مجتمع آبزی پروری درب گنبد 
یک ساخته شده و در حال احداث درب گنبد دو هستیم.  
اجرایی  اینکه عملیات  بیان  با  لرستان  مدیرکل شیلات 
مجتمع سردابی در شول آباد آغاز شده که ظرفیت ۲000 تن 
ماهی سردابی را دارد، بیان کرد: چندین نقطه از استان برای 
ایجاد مجتمع های آبزی پروری مطالعه و ماده ۲۳ آنها اخذ 
شده است. بیرانوند گفت: با وجود ظرفیت بالای مجتمع 
آبزی پروری در چم امیر رومشکان، مجتمع های رنگین بان 
۲ و ۳ می توان شهر شیلاتی را به آنان نسبت داد چرا که بالای 

۵0 هکتار مساحت دارند. 

بازار شب عید

بازار شب عید همچنان مانند سال های قبل خیلی گران و 
پرهیاهو  است.  در این هیاهو خیابان ها و ترافیک سنگین آن 
بیشتر اعصاب مردم را خرد کرده است. از مسئولان تقاضا داریم 
خیابان هایی که به بازارخرید منتهی می شود را کمی بررسی 

کرده که از این ترافیک سنگین شب عید در امان باشیم.
کریمی از تهران

بد اخلاقی 
متاسفانه بداخلاقی ها در فضای انتخاباتی همچنان در 
فضای سیاسی کشور رواج دارد و برخی با استفاده  از شیوه های 
ناپسند، دست به تخریب رقیبان خود می زنند. اساس رقابت 
در جامعه اسلامی برپایه اخلاق  است. جا دارد برای بزرگ کردن 

خود دیگران را تخریب نکنیم.
یک شهروند از قم

اتوبوس
خط آرژانتین – انقلاب اتوبوس های کمی دارد و کسانی 
که در این مسیر منتظر این خط می ایستند واقعا باید زمان 
زیادی را معطل بمانند. از مسئولان اتوبوسرانی تقاضا داریم 

که اتوبوس های این خط را افزایش دهد.
محبی از تهران 

آرمان ملی: چند روز پیش شرکت های دارویی کشور از 
قبیل تولیدکنندگان مواد اولیه، تولیدکنندگان و واردکنندگان 
دارو در نامه ای به رئیس جمهور که به امضای همگان رسید از 
مشکلات خود گفتند. این خبر را رئیس اتاق بازرگانی تهران، 
اعلام کرد با این تکمله که تداوم این مشکلات می تواند به 
کمبود دارو بینجامد چون حال صنعت داروی کشور خوب 
نیست! محمد نجفی عرب که حال صنعت داروی کشور را بد 
دانسته بود، اعلام کرد که در صورت تداوم این رویه با کمبود 
دارو روبه رو خواهیم شد. او از مشکلات در تخصیص و تامین ارز 
دارو صحبت به میان آورده که در ادامه گزارش به آن خواهیم 
پرداخت همچنین به این مهم که »قیمت گذاری دستوری 
اقتصاد را بیمار می کند.«  برخی بیمارستان ها تا دلار نگیرند، 

بیمار را عمل نمی کنند
اما زمانی که بحث های مرتبط با کمبود دارو مطرح می شود، 
کید بر بحث تحریم ها و تاثیر  مسئولان مربوطه هم علاوه بر تا
آن بر کمبود دارو موارد دیگری از جمله همکاری با کشورهایی 
ح  که مد نظر مسئولان کشور و مقامات هستند، را هم مطر
می کنند؛ همین چند روز پیش بود که وزیر امور خارجه از لزوم 
تلاش و پیگیری ایران و اندونزی برای اجرای کامل توافقات 
انجام شده، صحبت به میان آورد. حسین امیرعبداللهیان 
که در نشست های بین المللی ژنو حضور داشت در حاشیه 
این نشست ها با وزیر خارجه اندونزی و این صحبت ها را 

مطرح کرد. 
نماینده های  نظیر  هم  مسئولان  برخی  هرازچندگاهی 
مجلس تذکراتی می دهند؛ مثل حسینعلی حاجی دلیگانی، 
نماینده مردم شاهین شهر که در مجلس، تذکر داده بود که 
مشکل تامین دارو برای بیماران خاص برطرف شود تا مشکل 

جدی برای آن ها ایجاد نشود. 
تامین  سازمان  بین  اختلافاتی  که  بود  داده  توضیح  او 
اجتماعی و وزارت بهداشت در موضوع دارو وجود دارد بنابراین 
ریاست جمهوری می تواند معاون حل اختلاف تعیین کند تا با 

برطرف کردن اختلاف بین آنها مشکلات را نیز حل کرد. 
برخی از داروها برای این عزیزان و بیماران خاص همچون 
بیماران پیوندی و یا پانسمان از کشور خاصی برای بیماران 

پروانه ای باید تامین شود. 
نکته مهمی که حاجی دلیگانی به آن اشاره کرده بود و شاید 

تنها از زبان یک نماینده مجلس بتوان این موضوعات را بیان 
کرد این بود که »در موضوع درمان، منکر معروف شده است و 
در برخی از بیمارستان ها که به نهادهای خوبی هم وابسته 
هستند تا دلار از بیمار نگیرند، بیمار را عمل و یا درمان نمی کنند 
گر  لذا وزارت بهداشت باید در این رابطه چاره ای بیندیشد و ا
تعرفه ها دارای اشکال هستند آن را اصلاح کند و اینکه تا دلار 
و یا سکه ای از بیمار نگیرند آن را درمان نمی کنند یک معضل 

اساسی برای کشور به شمار می رود.«
اما یکی دیگر از مشکلات دارو علاوه بر کمبود آن، قیمتش 
محسوب می شود؛ نماینده بابلسر در مجلس همین چند ماه 
کمبود و افزایش بی رویه قیمت دارو به  پیش گفته بود که »

چالشی جدی برای شهروندان تبدیل شده است.«
علی اصغر باقرزاده در نشست علنی، توضیح داده بود: 
باید  امروز  بودند  ترجیحی  ارز  حذف  مدافع  که  افرادی 
پاسخگوی کمبود دارو در کشور باشند چرا که این مسئله به 

چالشی جدی تبدیل شده است. 

 با کمبود دارو روبه رو خواهیم شد 
گفته شد، محمد نجفی عرب از حال بد  که  همان طور 
صنعت داروی کشور گفته و توضیح داده: وزارت بهداشت برای 
واردات کالاهای حوزه سلامت، دارو و تجهیزات پزشکی 4.۵ 
میلیارد دلار ارز ترجیحی اختصاص داده است؛ بخش اندکی 
از این رقم ارز 4۲00 تومانی و بیشتر آن ارز ۲۸۵00 تومانی است، 
با این حال در تخصیص و تامین این ارز و زمانبندی عرضه آن 

مشکلاتی وجود دارد. 
به گفته او »علاوه بر این آنچه این روزها در صنعت دارو 
اهمیت بسزایی پیدا کرده تامین سرمایه در گردش است. 
برگشت منابع به دلیل تاخیرات بیمه ها و بیمارستان های 
دولتی در پرداخت های مربوط به خرید دارو از شرکت های 
پخش و به دنبال آن شرکت های تولیدی و شرکت های وارداتی 

جریان کار را به شدت دچار مشکل کرده است.«
همچنین به زعم او: بیمه ها گله مندند که سازمان مدیریت 

برنامه و بودجه ارز را تخصیص نمی دهد و تامین نمی کند. 
حقوق  تامین  ابتدا  هم  اجتماعی  تامین  سازمان  اولویت 
کارکنانش و پس از آن تامین حقوق بازنشستگان و پرداخت 
بدهی بیمارستان های این سازمان است. به همین دلیل 
بخش های خصوصی از جمله داروخانه های خصوصی در 
دریافت بدهی خود از سازمان تامین اجتماعی با مشکل 
روبه رو هستند. این گونه مسائل بخش خصوصی فعال در 
حوزه سلامت و دارو را در بازگشت سرمایه در گردش با مشکل 

روبه رو می کند. 
این کارشناس صنعت داروی کشور افزوده: این مشکلات در 
حالی به وجود آمده که خریدهای بخش خصوصی به صورت 
نقد باید انجام شود و شرکت ها نمی توانند خریدهای مدت دار 

از تامین کننده های خارجی داشته باشند. 
رئیس اتاق بازرگانی تهران درباره اعمال دستوری قیمت ها 
در صنعت دارو گفته است که بیمه ها ناچارند تمام داروهایی 
که وزارت بهداشت تعیین می کند را پوشش دهند. من با نظام 
قیمت گذاری دستوری در همه کالاها مخالف هستم. این مدل 
قیمت گذاری نه به نفع مصرف کننده و نه به نفع اقتصاد کشور 
است، تولید را دچار مشکل می کند و به ایجاد یک سیستم 

رانت گونه می انجامد. 
نجفی عرب ادامه داده: در مورد کالاهایی مانند دارو که 
عرضه آن بر تقاضا در کشور غلبه دارد دلیلی وجود ندارد 
که دولت بر قیمت آن دخالت داشته باشد. مجلس هم در 
همین دوره اعمال قیمت دستوری توسط دولت را منع کرده و 
استثنائاتی که در این زمینه قائل شده شامل کالاهایی می شود 
که ارز ترجیحی  کالاهایی  که دولت خود تولید می کند و یا 
برای تولید آنها اختصاص پیدا می کند. البته در اختصاص ارز 
گرهایی وجود دارد و بخش  ترجیحی به تولید کالاها هم اما و ا

خصوصی به هیچ وجه تمایلی به دریافت ارز ترجیحی ندارد. 
او نظام قیمت گذاری دستوری را سبب ابتلای اقتصاد کشور 
به یک بیماری دانسته و عنوان کرده: در کالاهایی که در تولید 
آنها انحصار وجود دارد به تشخیص شورا و مرکز ملی رقابت 
قیمت  گذاری دستوری می تواند جایز باشد و سازمان هایی 
مانند تامین اجتماعی که دارو می خرند نیز می تواند از طریق 
مناقصه خریدهای خود را انجام دهند و برای شرکت ها در 

قیمت و کیفیت کالا فضای رقابتی ایجاد کنند. 
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روی خط آرمان ملی

»آرمان ملی« وضعیت این روزهای دارو را بررسی می کند؛ 

باقیمیماند کمبوددارو؛آنچهدرحدتذکر

 همکاری دانشگاه 
تربیت مدرس و چین

جلسه مجازی به منظور معرفی و پیگیری 
عملیاتی کردن مفاد تفاهم نامه همکاری بین 
دانشگاه تربیت مدرس و مرکز ملی علوم نانو و 
فناوری چین برگزار شد. نمایندگان متخصص 
در حوزه علوم نانو و فناوری نانو از دانشکده 
، دانشکده مهندسی  مهندسی برق و کامپیوتر
مکانیک، دانشکده مهندسی شیمی، دانشکده 
علوم زیستی، و دانشکده علوم پزشکی حضور 
ملی  مرکز  رئیس  معاون  همچنین  داشتند. 
علوم نانو، و برخی از اساتید و محققین مرکز نانو 
در پکن شرکت داشتند. در این جلسه مجازی، 
اساتید زمینه های فعالیت علمی و پژوهشی 
خود را معرفی کردند و خواستار گسترش روابط 
علمی پژوهشی بین دو مرکز شدند.در این جلسه 
کید برای انجام پروژه های تحقیقاتی  ضمن تا
مشترک، آمادگی دانشگاه تربیت مدرس را برای 
همکاری های آموزشی از جمله تبادل استاد و 
دانشجو و همچنین برگزاری دوره های دکتری 
مشترک )dual degree( و دوره های پسادکتری، 

اعلام کردند.

حقوق کارگران شهرداری تهران
کمیته منابع انسانی و  ناصر امانی، رئیس 
در  تهران  شهر  اسلامی  شورای  تشکیلات 
گفت وگو با ایلنا درباره جزئیات افزایش حقوق و 
مزایای کارگران شهرداری در مصوبه بودجه 140۳ 
مدیریت شهری پایتخت، توضیح داد: حقوق 
کارگران  کارگران شهرداری تهران مانند سایر 
کار تعیین  ، طبق مصوبه شورای عالی  کشور
می شود و با توجه به این که هنوز هیچ رقمی 
به عنوان میزان افزایش حقوق کارگران در سال 
آینده به تصویب شورای عالی نرسیده است، 
شورای شهر تهران نیز فعلا میزان افزایش حقوق 
کارگران شهرداری در سال 140۳ را علی الحساب 
با ۲0 درصد افزایش پیش بینی کرده است، اما 
گر شورای عالی کار رقم بیشتری را به عنوان  ا
افزایش سالیانه حقوق کارگران تصویب کند، به 
شهرداری اجازه می دهیم که رقم مد نظر شورای 
عالی را به عنوان میزان افزایش حقوق کارگران 

خود اعمال کند.

دریاچه ارومیه 1.5 میلیارد متر 
مکعب شد

علی سلاجقه، رئیس سازمان محیط زیست 
گفت: وضعیت تراز دریاچه ارومیه با بارش های 
اخیر به 1.۵ میلیارد متر مکعب رسیده است. 
سلاجقه افزود: سازمان محیط زیست و معاونت 
دریایی در خصوص دریاچه ارومیه واقعا در حال 
 ، کار هستند. او گفت: قبل از بارش های اخیر
تالاب های 11 گانه اقماری دریاچه ارومیه با توجه 
به انتقال آب و تامین حقابه وضعیت خیلی 
مناسبی داشتند. او افزود: حتی در رابطه با حیات 
وحش نیز وضعیت مناسب بود. سلاجقه گفت: 
برای اولین بار وزارت نیرو پای کار آمده و حقابه 
را رعایت می کند؛ همین روال ادامه یابد وضعیت 

بهتر می شود.

 رصد شعب اخذ رای تهران 
به صورت آنلاین

مدیرکل بازرسی استانداری تهران گفت: ۷۸00 
بازرس برای نظارت بر انتخابات استان آموزش 
گزارش ایلنا، اسدالله تقی زاده،  دیده اند. به 
مدیرکل بازرسی استانداری تهران با اشاره به 
برگزاری انتخابات در روز جمعه گفت: طبق 
قانون برگزاری انتخابات مجلس شورای اسلامی 
و خبرگان رهبری وزارت کشور متولی اجرای 
این انتخابات است. او ادامه داد: ماده ۲۸ 
تکلیفی قرار داده است که به جهت حسن اجرای 
انتخابات و اجرای صحیح فرآیندهای صحیح 
برگزاری انتخابات وزارت کشور بازرسانی را برای 
این امر مهم اعزام و به آن ها ماموریت دهد. 
مدیرکل بازرسی استانداری تهران خاطرنشان 
کرد: در استان تهران هیات بازرسی استان 
۷۸00 بازرس و سربازرس را آموزش داده است 
تا بتوانند در روز برگزاری انتخابات گزارش های 
میدانی خود را در اختیار وزارت کشور قرار دهند. 
او ادامه داد: به منظور رسیدگی لازم به تخلفات 
گزارش های انتخاباتی، یک شماره تماس  و 
برای گزارش های مردمی نیز اعلام شده است 
و مردم می توانند با شماره 4۵۵00 تماس گرفته 
تخلفات  خصوص  در  را  خود  گزارش های  و 
انتخاباتی در روز انتخابات ارائه دهند. تقی زاده 
تصریح کرد: قطعا بازرسان ویژه ای برای این 
منظور در نظر گرفته شده تا به این گزارش ها نیز 

رسیدگی کنند.

معرفی استعدادهای برتر 
سالمندان تهرانی

گفت:  تهران  شهرداری  سلامت  مدیرکل 
نخستین رویداد استعدادیابی جهاندیدگان شهر 
تهران با عنوان »گنجینه های شهر«، گامی برای 
تبدیل استعدادهای بالفعل به بالقوه سالمندان 
تهران بود که در سال های آینده توسعه خواهد 
یافت. به گزارش ایلنا، حمید صاحب در آیین 
اختتامیه نخستین رویداد »گنجینه های شهر« 
تهران که در تالار ایوان شمس برگزار شد، افزود: 
شهرداری برای نخستین بار دارد از پوسته  
ج می شود و به موضوعات  قدیمی خود خار
فرهنگی و اجتماعی و هنر و هنرمندان توجه 

جدی می کند.

دلیل ۸۰ درصد مرگ و میرها در پایتخت مشخص شد

نمرهمردودیبهکیفیتخودروهایداخلی

کارشناس ایمنی و حمل و نقل شهری، 
گفت: ایمنی کف و سقف خاصی ندارد که 
 . خیر یا  هستیم  ایمن  بگوییم  بخواهیم 
درواقع مفهوم ایمنی نسبی است. باید گفت 
که مفهوم و نتیجه ایمنی در تعداد تصادفات 
کشته ها خلاصه می شود. وقتی تعداد  و 
تصادفات و کشته ها نسبت به سال های 
قبل کم تر باشد، یعنی ایمن تر شده ایم. هرمز 
کری، در ادامه به گسترش نیوز، اظهار کرد:  ذا
ایمن سازی، هزینه های بسیاری را طلب 
می کند. مدیران شهری در بخش های شهر 
و در سایر حوزه ها، باید اقدامات لازم را انجام 
دهند و هزینه های ایمن سازی جاده ها 
و معابر را از دولت طلب کنند. اختصاص 
بودجه ویژه به بخش ایمنی معابر موضوع 
که جاده ها و معابر به  ضروری است؛ چرا
طور مستقیم با جان ما سر و کار دارد و هرچه 
ایمن تر باشد، تصادفات کم تر و کشته های 
کم تری خواهیم داشت. باید به سمت و 
سویی حرکت کنیم که راه ها آ ن قدر ایمن 
که آمار تصادفات محدود شود و  باشند 
مرگ ناشی از تصادفات آمار بسیار اندکی 
گر  داشته باشد.  او گفت: درحال حاضر ا
بخواهیم وضعیت ایمنی راه های کشور را 
بررسی و با شاخص های بین المللی مقایسه 
کشته ها و شاخص هایی  اعداد  از  کنیم؛ 
مانند جمعیت و تعداد خودرو و... می توان 
متوجه شد که وضعیت مناسبی نداریم و 
شاخص های موجود از میانگین جهانی کم تر 
است. در مقایسه با کشورهای کم درآمد هم 
وضعیت مطلوبی نداریم. از لحاظ میانگین 
جهانی که شاخص کشته و جمعیت بر روی 
عدد 1۷ است، شاخص ایران بر روی عدد ۲۳ 

قرار گرفته است. 
 تهران وضعیت مناسبی ندارد

این کارشناس ایمنی و حمل و نقل در 

بخش دیگر از صحبت هایش به گفت: عدد 
کشته هایی که در کشور و در اثر تصادفات 
ثبت می شود، رقم بالایی و حدود ۲ سال 
است که این آمار، شاهد رشد بوده و به عدد 
۲0 هزار کشته نزدیک شده است. پس باید 
گفت که وضعیت ایمنی از لحاظ شاخص 
جهانی  متوسط  از  کشته،  مطلق  عدد  و 
بالاتر است. این آمار در حوزه درون شهری 
و برون شهری تفاوتی ندارد. باید اشاره کرد 
که فضاهای درون شهری به دلیل وجود 
بافت های مسکونی، درصد تلفات پایین تری 
نسبت به معابر برون شهری دارند و به همین 
دلیل تمام دنیا تحلیل های متفاوتی را از نظر 

ایمنی ارائه می دهند. 
کری خاطرنشان کرد: تهران وضعیت  ذا
مناسبی ندارد و عدد کشته ها در پایتخت، 
بیشتر از سایر کلانشهرهاست. بیش ترین 
میزان مرگ و میر در پایتخت را موتورسواران 
که حدود ۶0 تا ۸0 درصد  و عابران دارند 
میزان مرگ و میر متعلق به این افراد است. 
ما نباید ایمنی را تنها در جاده ها، معابر درون 
شهری، خودرو و عابران پیاده ببینیم و باید از 
تحلیل های جزیره ای فاصله بگیریم و ایمنی 
را باید یک سیستم درنظر بگیریم. ما باید در 
کشور سیستم رویکرد ایمن را پیاده سازی 
کنیم و برای آن اجزای مختلفی را درنظر 

بگیریم. 
او افزود: این سیستم ۵ اجزای اصلی را 
معرفی می کند که اولین آن مدیریت ایمنی 
است. یعنی یک مدیریت واحد ایمنی وجود 
داشته باشد که تمام اجزا را به هم وصل کنند 
وباید تمام اجزا به درستی فعالیت کنند. دوم 
اینکه باید راه ایمن وجود داشته باشد که 
باید راه های کشور مطابق با اصول استاندارد 
باشد و هر روز وضعیت بهتری پیدا کنند. 
سوم آنکه باید خودروها، ایمنی لازم را داشته 

باشند و نقش خود را ایفا کنند. شرکت های 
بزرگ خودروسازی بر این باور هستند که 
گر تصادفی  خودرو باید بخشنده باشد و ا
رخ داد، راننده و سرنشینان آسیب نبینند. 
چهارمین موضوع کاربر ایمن است. اعمال 
مقررات در زیرمجموعه کاربر ایمن است و 
باید مقررات استانداردی برای شخص راننده 
وجود داشته باشد و کاربر را برای نشستن 
پشت فرمان آماده کند. پنجم آنکه باید پس 
از حادثه امداد و فوریت های خوبی داشته 
باشیم. باید امدادرسانی با کیفیت خوبی 
انجام شود تا انسان از آسیب های بیشتر 

حفظ شود. 
   ایمنی نیازمند هزینه

این کارشناس ایمنی و حمل و نقل در 
ادامه گفت: همان طور که پیش تر گفتیم، 
ایمنی نیازمند هزینه هایی است که باید 
انجام شود تا جان مردم در امان باشد. به 
عنوان مثال، تولید خودروهای با کیفیت 
می تواند تا میزان بالایی از مرگ و میر بعد 
از بروز تصادف جلوگیری کند. تمام این 
موضوعات به آن شرط است که هزینه های 
بالایی برای ایمنی خودرو انجام شود تا 
مردم با خیال راحت از خودروهای داخل 
به  تنها  چیز  همه  البته  کنند.  استفاده 
خودرو بستگی ندارد و باید نگاهی جامع به 
وضعیت راه های کشور داشت که باید ایمن 
سازی و استفاده از علائم هشدار دهنده در 

دستورکار قرار گیرد. 
کری گفت: در حوزه های درون شهری،  ذا
یک ضعف بسیار بزرگی وجود دارد که هنوز 
به آن پرداخته نشده است امیدواریم که در 
وزارت شهرسازی و سایر دستگاه ها به آن 

بپردازیم. 
و  نیست  محور  انسان  ما  شهرسازی 
شهرسازی بر مبنای خودرو طراحی شده و 

می توان از ایجاد ظرفیت برای کاهش ترافیک 
این موضوع را متوجه شد. افتتاح اتوبان ها و 
حذف چهار راه ها و... ضد ایمنی است و ما به 
چیزهایی افتخار می کنیم که کاملا ضد ایمنی 
است. دنیا بر روی بحث ایمنی و اولویت تردد 
انسان کار می کند اما در ایران دقیقا برعکس 
این موارد عمل می شود. شهرسازی ما انسان 
محور به موضوع نگاه نمی کند و حذف معابر 
شهری و افتتاح بزرگراه ها، گواهی است بر این 

موضوع که ما ضد ایمنی هستیم. 
او افزود: درکنار تمام این موارد، باید اشاره 
، توسعه  کرد، حمل و نقل عمومی در کشور
مناسبی پیدا نکرده است. سطح سرویس 
و ظرفیت ناوگان حمل و نقل عمومی پایین 
است و این موارد سبب خواهد شد تا کاربران 
به سمت استفاده از خودروی شخصی بروند 
و چنین موضوعی افزایش تردد را به همراه 
رابطه  تردد یک  افزایش  خواهد داشت. 
مستقیم با افزایش تردد خواهد داشت و 
برای آنکه بخواهیم شاهد کاهش تصادفات 
باشیم باید به سمتی برویم که ناوگان حمل و 

نقل عمومی تقویت شود.  
این کارشناس ایمنی و حمل و نقل در 
پاسخ به سوال خبرنگار گسترش نیوز که آیا 
خودروهای داخلی از ایمنی لازم برخوردار 
گفت: تصادفات و شدت  هستند یا خیر 
حادثه ای که خودروها در تصادفات می بینند 
و طبق مطالعاتی که بر روی خودروهای سایر 
کشورها داریم، می توان متوجه شد که باوجود 
آنکه خودروهای داخلی استانداردهای لازم 
گر  را کسب می کنند اما کیفیت لازم را ندارند. ا
نگاهی به تصادفات پیرامون خود داشته 
یک  در  که  شد  خواهیم  متوجه  باشیم، 
تصادف، خودروهای برند خارجی کم ترین 
آسیب و برند داخلی بیش ترین آسیب را 

دیده اند. 

رئیس اتاق بازرگانی تهران: در صورت تداوم 

رویه موجود با کمبود دارو روبه رو خواهیم شد


